
1 
 

PROTOKÓŁ 
Komisji Samorządu  

z dnia 3 września 2024 r. 
 

 Przewodniczący Komisji Mariusz Kuźmicz, przywitał zebranych radnych, Wójta Gminy 
Zbigniewa Wocha, Sekretarz Alicję Hoppen-Anyszko, Skarbnik Danutę Hekawę. 
Poinformował, że na stan 15 radnych, obecnych jest 14 osób (lista obecności w załączeniu). 
Następnie przedstawił porządek posiedzenia, z którego poprosił o wycofanie projektu uchwały 
w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Skąpe dla lokalizacji instalacji odnawialnych źródeł energii, w tym 
elektrowni wiatrowych i elektrowni fotowoltaicznych, w obrębach  ewidencyjnych Skąpe, Pałck, 
Międzylesie. Więcej zmian nie zgłoszono. W wyniku przegłosowania zmiany porządek 
przedstawia się następująco: 
1. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:  

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2024 rok, 
b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2024-2029, 
c) o zmianie  uchwały w sprawie  emisji obligacji Gminy Skąpe oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu, 
d) wyrażenia woli ustalenia dopłat do taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i odprowadzania ścieków realizowanego przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji na 

terenie Gminy Skąpe, 

e) ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 
w Skąpem do wywozu nieczystości płynnych, gromadzonych w zbiornikach 
bezodpływowych, 

f) ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 
w Skąpem, 

g) udzielenia dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 
budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

h) o zmianie uchwały w sprawie przyznania dotacji na realizację inwestycji pn. „Roboty 
budowlane przy zabytkowym kościele pw. Zwiastowania Najświętszej Maryi Panny 
w Pałcku” z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków w ramach Wstępnej Promesy 
Nr RPOZ/2022/10223/PolskiLad, 

i) o zmianie uchwały w sprawie przyznania dotacji na realizację inwestycji pn. w sprawie 
przyznania dotacji na realizację inwestycji pn. „Roboty budowlane przy zabytkowym 
kościele pw. św. Jadwigi w Rokitnicy” z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 
w ramach Wstępnej Promesy Nr RPOZ/2022/10243/PolskiLad, 

j) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu, 
k) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu, 
l) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla działki nr ewidencyjny 206, obręb Łąkie, gmina Skąpe, 
m) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Skąpe dla lokalizacji elektrowni wiatrowych wraz z infrastrukturą towarzyszącą 
w obrębie ewidencyjnym Rokitnica, Węgrzynice, Międzylesie, gmina Skąpe, 

n) nabycia na rzecz Gminy Skąpe prawa własności lokalu mieszkalnego położonego 
w budynku zlokalizowanym w Rokitnicy, 

o) wyrażenia zgody na obciążenie gminnych nieruchomości oznaczonych 
nr ewidencyjnymi 26/117 i 26/120 obręb Niesulice, prawem służebności gruntowej, 

p) wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżaw w trybie bezprzetargowym na czas 
nieoznaczony, 

q) rozpatrzenia petycji, 
r) rozpatrzenia petycji. 

2. Sprawy różne.  
3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Gminy Skąpe z dnia 

24.06.2024 r.  
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4. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 1. Zaopiniowanie projektów uchwał  
a) Skarbnik Gminy Danuta Hekawa omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 

uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2024 rok. 
Projekt uwzględnia następujące zmiany po stronie dochodów: 
- W Dziale "Rolnictwo i łowiectwo" wprowadza się kwotę 103.371,31 zł środki, które 
wpłynęły w rozliczenia SUW;  
- w Dziale "Transport" dokonuje się zmniejszenia w rozdziale 60004 o kwotę 2.280,00 zł - 
transport na wybory. W rozdziale 60016 dokonuje się zmniejszenia o kwotę 121.321,02 zł 
do wysokości Promesy na zadaniu przebudowa dróg Niekarzyn; 
- W Dziale "Administracja publiczna" dokonuje się zwiększenia o kwotę 3.693,80 zł na 
dotację celową z zakresu zadań zleconych; 
- W Dziale  „Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 
nieposiadających  osobowości prawnej” wprowadza się kwotę  300.000,00zł z tytułu 
rozliczenia podatku VAT z lat ubiegłych;  
- W Dziale "Gospodarka mieszkaniowa" zwiększamy sprzedaż nieruchomości o kwotę 
83.273,51 zł; 
- W Dziale "Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa", w rozdziale 
Ochotnicze Straże Pożarne zwiększa się o kwotę 836.000,00 zł na zadaniu zakup 
samochodu strażackiego dla OSP Podła Góra oraz zwiększa się o kwotę 469.191,72 zł - 
środki otrzymane z rozliczenia inwestycji świetlico-remiza w Niekarzynie; 
- w Dziale "Różne rozliczenia" zwiększa się środki o kwotę 168.801,92 zł środki otrzymane 
w ramach Funduszu Sołeckiego; 
- W Dziale "Pomoc społeczna" dokonuje się zwiększenia w zakresie dotacji celowych 
o kwoty 7.700,00 zł oraz 69.000,00 zł. W zakresie zadań zleconych zmniejsza się o kwotę 
117.952,00 zł. W rozdziale "Pozostałe zadania" w rozdziale 85395 wprowadza się kwotę 
4.578,41 zł na refundację podatku VAT - związane z COVID 19; 
-W Dziale "Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego" zmniejsza się plan o kwotę 
1.614.017,39 zł - środki zaplanowane na inwestycje na obiektach zabytkowych . 
Projekt uwzględnia następujące zmiany po stronie wydatków: 
- w Dziale „Wytwarzanie i zaopatrywanie w wodę” zwiększamy środki o kwotę 122 200,00 
zł - dotacja dla ZWiK dopłata do wody; 
- w Dziale " Transport i łączność" zmniejsza się o kwotę 2.280,00 zł środki zaplanowane 
na transport na wybory. 
W rozdziale drogi publiczne o 10.000,00 zł zwiększa się zakupy bieżące, o kwotę 
49.437,00 zł zwiększa się środki na zadaniu inwestycyjnym Przebudowa drogi gminnej 
w Pałcku, oraz o kwotę 19 680,00 zł na zadaniu przebudowa dróg w Niekarzynie. 
Wprowadza się nowe zadanie dokumentacja projektowa dróg na kwotę 19.680,00 zł dot. 
drogi PGR. Na zadaniu przebudowa infrastruktury drogowej po PGR zmniejsza się środki 
o kwotę 121 321,02 zł - z dofinansowania z Polskiego Ładu, a zwiększamy w ramach 
środków własnych 201 442,69 zł; 
- W Dziale „Gospodarka mieszkaniowa” zabezpieczamy środki w wysokości 160 000,00 
zł na wykup nieruchomości; 
- w Dziale "Administracja publiczna " zwiększa się środki na zadaniach z zakresu zadań 
zleconych; 
- w Dziale "Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa" zwiększa się środki na  
zakup samochodu strażackiego dla OSP Podła Góra o kwotę 836.000,00 zł oraz zwiększa 
się środki na zakup energii elektrycznej o kwotę 40.000,00 zł; 
- w Dziale "Pomoc społeczna" wprowadza się wydatki z zakresu zadań zleconych, 
realizowanych przez OPS; 
- w Dziale "Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej" wprowadza się środki 
związane z dodatkiem VAT, COVID 19 kwota 4.578,41 zł; 
- w Dziale "Gospodarka komunalna" zwiększamy środki w ramach dotacji dla ZWiK 
dopłata do wywozu ścieków w kwocie 434 000,00 zł  
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O kwotę 10.000,00 zwiększamy środki zaplanowane w rozdziale "Schroniska dla 
zwierząt". 
W rozdziale "Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego" zmniejsza się o kwotę 
1.605.531,39 dotyczy dotacji na obiekty zabytkowe.  
Skarbnik poinformowała, że na sesji zostaną omówione dodatkowe zmiany do projektu 
uchwały.  
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji.  

b) Skarbnik Gminy Danuta Hekawa omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2024-2029. 
Poinformowała, że w projekcie uwzględniono zmiany wprowadzone do uchwały 
budżetowej. 
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

c) Skarbnik Gminy Danuta Hekawa omówiła projekt uchwały o zmianie  uchwały w sprawie  
emisji obligacji Gminy Skąpe oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. Wyjaśniła, 
że w podjętej na sesji Rady Gminy Skąpe w dniu 27 czerwca br. uchwale zapisy § 2 nie 
były zgodne z zapisami § 4 ust. 1 uchwały Nr LXIV/554/2023 Rady Gminy Skąpe z dnia 
18 grudnia 2023 r. w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2024 rok . W związku 
z powyższym zaistniała potrzeba korekty ww. zapisów. 
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

d) Wójt Gminy Zbigniew Woch omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli ustalenia 
dopłat do taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków realizowanego 
przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji na terenie Gminy Skąpe. Wyjaśnił, że uchwała 
o dopłacie może być podjęta dopiero po uprawomocnieniu się decyzji Wód Polskich 
o wysokości taryfy. W związku z faktem, że Wody Polskie nie wydały jeszcze decyzji 
o wysokości taryf dla ZWiK w Skąpem, a wydanie ww. decyzji warunkują informacją, że 
Rada Gminy Skąpe wyrazi zgodę na dopłaty do taryf, zaistniała potrzeba podjęcia uchwały 
intencyjnej o wyrażeniu woli przez Radę Gminy ustalenia dopłat do cen za świadczenie 
usług w zakresie dostawy wody i odprowadzania ścieków dla grupy taryfowej 
gospodarstwa domowe Poinformował, że w 2021 r. Kierownik ZWiK we wniosku 
taryfowym przesłanym do Wód Polskich, jako do regulatora, uwzględnił podwyżki taryf 
o 18,8% dla wody i 13,5 % dla ścieków. Wody Polskie nie wyraziły zgody na taką 
podwyżkę i zatwierdziły taryfy z 7% podwyżką. W międzyczasie nastąpił wzrost inflacji, 
a taryfy nie były zmieniane. W tej chwili do zbilansowania niezbędna jest podwyżka na 
poziomie ok. 36 % dla wody i ok. 53% dla ścieków. Wody Polskie zgadzają się na 
podwyżkę maksymalnie 30%, stąd propozycja aby różnicę pokryć z dotacji z budżetu 
gminy tj. 0,40 zł (netto) do 1m3 dostarczonej wody dla gospodarstw domowych i 2,35 zł 
(netto) do 1m3 odprowadzonych ścieków dla gospodarstw domowych.  
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

e) Wójt Gminy Zbigniew Woch omówił projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji 
przedmiotowej dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Skąpem do wywozu nieczystości 
płynnych, gromadzonych w zbiornikach bezodpływowych. Pierwotna cena usługi wynosiła 
10,00 zł od kubika odebranych ścieków. Później stawkę podnieśliśmy do kwoty 15,00 
zł/m3.  Obecnie koszt odebrania i zrzucenia 1 m3 ścieków to kwota 28 – 29 zł. Kolejna 
podwyżka, byłaby niesprawiedliwa w stosunku do mieszkańców nieruchomości 
podłączonych do sieci kanalizacyjnej, dlatego Wójt podjął decyzję, aby do końca roku 
dopłacić z budżetu gminy po 15 ,00 zł do każdego kubika. W momencie obowiązywania 
nowych taryf dla posiadaczy kanalizacji, możemy przedyskutować podwyżkę stawki do 
wywozu nieczystości płynnych, gromadzonych w zbiornikach bezodpływowych.  
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 



4 
 

f) Wójt Gminy Zbigniew Woch omówił projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji 
przedmiotowej dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Skąpem. Poinformował, że Zakład 
nie ma wpływów, które pozwoliłyby mu na normalne funkcjonowanie. Do czasu ustalenia 
nowych taryf musimy go wesprzeć dotacją z budżetu gminy na pokrycie bieżących 
kosztów jego funkcjonowania. Proponuje się dla 1 m³ dostarczanej wody dopłatę 
w wysokości 2,96 zł netto/m³ i dla 1 m³ odprowadzanych ścieków w wysokości 11,66 zł 
netto/m³.  
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

g) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków. Ksiądz Proboszcz Parafii Rzymskokatolickiej 
w Kijach złożył prośbę o udzielenie dotacji na dofinansowanie opracowania dokumentacji 
technicznej remontu pokrycia dachowego wieży kościoła oraz kaplic przybocznych oraz 
odeskowania wieży na kwotę 8.450,00 zł. Wniosek jest kompletny i posiada wszystkie 
wymagane uchwałą załączniki. 
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

h) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały 
w sprawie przyznania dotacji na realizację inwestycji pn. „Roboty budowlane przy 
zabytkowym kościele pw. Zwiastowania Najświętszej Maryi Panny w Pałcku” 
z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków w ramach Wstępnej Promesy 
Nr RPOZ/2022/10223/PolskiLad. Ponieważ czas skompletowania dokumentów 
niezbędnych dla wykonania zadania przez Parafię przedłużył się do miesiąca czerwca, 
a zakres zadania jest obszerny i nie jest możliwe jego wykonanie do końca 2024r. 
Proboszcz parafii w ogłoszonym postępowaniu przetargowym na wykonanie powyższego 
zadania wskazał termin jego realizacji do września 2025r. W związku z powyższym 
zaistniała potrzeba wprowadzenia zmiany do obowiązującej uchwały poprzez 
wprowadzenie podziału wypłaty środków na dwa lata. 
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

i) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały 
w sprawie przyznania dotacji na realizację inwestycji pn. w sprawie przyznania dotacji na 
realizację inwestycji pn. „Roboty budowlane przy zabytkowym kościele pw. św. Jadwigi 
w Rokitnicy” z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków w ramach Wstępnej Promesy 
Nr RPOZ/2022/10243/PolskiLad. Sytuacja analogiczna jak w przypadku kościoła 
w Pałcku.   
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

j) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu. W dniu 21.08.2024r. do Urzędu Gminy 
Skąpe wpłynęło pismo z Powiatu świebodzińskiego w sprawie udzielenia przez Gminę 
Skąpe pomocy finansowej w wysokości 50% wartości zadania na realizację przez Powiat 
świebodziński zadania pn. „Odprowadzenie wody opadowej z drogi powiatowej nr 1225F 
w m. Węgrzynice”. Niniejsze zadanie dotyczy zalewania nieruchomości nr 52 w ww. 
miejscowości przez wody opadowe spływające z drogi powiatowej podczas deszczów. 
Niniejszy problem nasilił się po remoncie drogi i zbliżeniu pasa drogowego do 
nieruchomości i jest na tyle istotny, że ww. posesja stała się zlewnią dla płynącej wody 
z drogi powiatowej. W związku z powyższym podjęto działania zmierzające do 
skierowania wody w innym kierunku, koszt całego przedsięwzięcia to kwota 48.896,87zł. 
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

k) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu. W dniu 14.08.2024r. wpłynęło do 
Urzędu Gminy Skąpe wpłynęło pismo z Powiatu świebodzińskiego w sprawie pomocy 
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finansowej w zakresie realizacji przez Powiat świebodziński Porozumienia z Wojewodą 
Lubuskim w sprawie powierzenia Powiatowi prowadzenia niektórych spraw z zakresu 
właściwości Wojewody, realizowanych przez Lubuskiego Wojewódzkiego Konserwatora 
Zabytków. Pomoc finansowa ma dotyczyć współfinansowania przez Gminę Skąpe etatu 
Powiatowego Konserwatora Zabytków oraz dodatkowego etatu podinspektora 
proporcjonalnie do ilości dotychczas składanych wniosków. W przypadku Gminy Skąpe 
w 2023r. wpłynęły 4 wnioski dlatego też kwota 1.067,34zł jest 1,26% planowanych 
kosztów utrzymania ww. stanowisk zgodnie z zawartym z Wojewodą Lubuskim 
porozumieniem. W związku z tym, że mieszkańcy Gminy Skąpe korzystają z usług 
Powiatowego Konserwatora Zabytków podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej 
dla Powiatu Świebodzińskiego jest zasadne. 
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

l) Wójt Gminy Zbigniew Woch omówił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki 
nr ewidencyjny 206, obręb Łąkie, gmina Skąpe. Osoba prawna zawnioskowała do Wójta 
o opracowanie mpzp dla terenu dz. nr ewidencyjny 206, obręb Łąkie pod lokalizację 
odnawialnych źródeł energii – farmy fotowoltaicznej oraz produkcji zielonego wodoru wraz 
z niezbędną infrastrukturą techniczną. 
Obecna na posiedzeniu przedstawicielka inwestora poinformowała, że produkcji 
zielonego wodoru na razie nie będzie, ale firma chce mieć furtkę w sytuacji, kiedy rynek 
energii wskaże taki kierunek.  
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

m) Wójt Gminy Zbigniew Woch omówił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Skąpe dla 
lokalizacji elektrowni wiatrowych wraz z infrastrukturą towarzyszącą w obrębie 
ewidencyjnym Rokitnica, Węgrzynice, Międzylesie, gmina Skąpe. W dniu 16.11.2023r. 
wpłynął wniosek Spółki Elektrownia PV Żólta, (uzupełniony w dniu 20.12.2023r.) 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania gminy 
Skąpe dla lokalizacji instalacji odnawialnych źródeł energii w częściach obrębów 
ewidencyjnych Rokitnica, Węgrzynice, Międzylesie dla obszaru wskazanego na 
załączniku nr 1 do niniejszej uchwały. Na wskazanym obszarze planuje się wyznaczenie 
maksymalnie pięciu elektrowni wiatrowych o maksymalnej całkowitej wysokości do 300 m 
oraz maksymalnej średnicy wirnika wraz z łopatami do 200 m. Wskazane wyżej parametry 
przedstawiają wartości graniczne, które podlegać będą opiniowaniu w procedurze 
opracowania planu miejscowego. Lokalizacja elektrowni wiatrowych spełniać będzie 
aktualne wymogi odległości turbin od zabudowy tj. nie mniej niż 700 m.  
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

n) Wójt Gminy Zbigniew Woch omówił projekt uchwały w sprawie nabycia na rzecz Gminy 
Skąpe prawa własności lokalu mieszkalnego położonego w budynku zlokalizowanym 
w Rokitnicy. Przedmiotowa nieruchomość stanowi własność osób fizycznych. W budynku, 
znajduje się również sala wiejska, a w części budynku gospodarczego swoje 
pomieszczenie ma Ochotnicza Straż Pożarna. Poprzez nabycie ww. nieruchomości 
zostanie poprawiona jakość funkcjonowania sali wiejskiej. Wejście główne do sali ze 
względów bezpieczeństwa mogłoby zostać przebudowane i zlokalizowane z drugiej 
strony budynku. Kolejnym aspektem zakupu nieruchomości byłaby poprawa zaplecza 
techniczno – socjalnego OSP w Rokitnicy, poprzez możliwość zagospodarowania pod ten 
cel większej powierzchni budynku gospodarczego. 
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

o) Wójt Gminy Zbigniew Woch omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
obciążenie gminnych nieruchomości oznaczonych nr ewidencyjnymi 26/117 i 26/120 
obręb Niesulice, prawem służebności gruntowej. Z wnioskiem o ustanowienie służebności 
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gruntowej wystąpił Klub Żeglarski LUMEL. Działka 1/5 obręb Przełazy, której właścicielem 
jest Klub, posiada dostęp do drogi publicznej, która zgodnie z zapisami Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego wsi Niesulice oznaczona jest symbolem KD – 
publiczna droga dojazdowa gminna. Gmina Skąpe z uwagi na bezpieczeństwo zdrowia 
i życia osób poruszających się ww. drogą prowadzącą do nieruchomości użytkowanej jako 
plaża gminna, ograniczyła dostęp pojazdom mechanicznym tworząc na części ww. drogi 
ciąg pieszo – rowerowy. W 2017 r. zostało zawarte porozumienie między Gminą Skąpe 
i Klubem Żeglarskim Lumel w sprawie warunków ustanowienia nieodpłatnego przejazdu 
i przejścia przez gminne. W porozumieniu Wójt Gminy wyraził zgodę na bezpłatne 
korzystanie z nich przez czas nieoznaczony w celu zabezpieczenia dojazdu do 
nieruchomości 1/5 obręb Przełazy. Klub Żeglarski Lumel zwrócił się z wnioskiem 
o ustanowienie służebności gruntowej w celu prawnego uregulowania w formie 
notarialnego i wpisu obciążenia do Księgi Wieczystej. 
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

p) Wójt Gminy Zbigniew Woch omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie umów dzierżaw w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony. W związku 
z wygaśnięciem umów dzierżaw, dotychczasowi dzierżawcy wystąpili z wnioskami 
o zawarcie nowych umów.  

q) Przewodnicząca Komisji skarg wniosków i petycji Urszula Bronisz omówiła projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. Komisja na posiedzeniu w dniu 27.06.2024 r. 
rozpatrywała przedmiotową petycję dot. budowy świetlicy wiejskiej w Niesulicach. Po 
zapoznaniu się z jej treścią komisja uznała petycję za zasługującą na uwzględnienie, 
warunkując budowę świetlicy wiejskiej stanem budżetu gminy, możliwościami uzyskania 
przez gminę dofinansowania ze źródeł zewnętrznych oraz decyzją o budowie 
poprzedzoną analizą potrzeb w tym zakresie innych miejscowości Gminy Skąpe 
i ustaleniem kolejności realizacji budowy świetlic w gminie. Świetlice wiejskie jako obiekty 
użyteczności publicznej przeznaczone są do spędzania czasu wolnego, rekreacji 
i edukacji, rozwijania zainteresowań i integracji lokalnych społeczności. Ich brak znacząco 
wpływa na funkcjonowanie mieszkańców oraz organów sołectwa. Zasadność posiadania 
w sołectwie obiektu użyteczności publicznej, spełniającego oczekiwania mieszkańców jest 
co do zasady bezsprzeczna. Jednak ponieważ Niesulice są jedną z kilku miejscowości 
w gminie Skąpe nieposiadających świetlicy wiejskiej, Komisja zarekomendowała, aby 
przed podjęciem decyzji o ewentualnej budowie, samorząd dokonał analizy potrzeb 
innych miejscowości w gminie w tym zakresie. 
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 

r) Przewodnicząca Komisji skarg wniosków i petycji Urszula Bronisz omówiła projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. Komisja na posiedzeniu w dniu 24.07.2024 r. 
rozpatrywała petycję  Rady Gminy Bargłów Kościelny w sprawie wystąpienia do Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie 
nowelizacji ustaw o ochronie zwierząt i innych ustaw powiązanych tematycznie 
i zarekomendowała Radzie Gminy, aby ta uznała petycję za niezasługującą na 
uwzględnienie. Członkowie komisji poparli pomysł wprowadzenia ustawowego obowiązku 
znakowania zwierząt właścicielskich – psów wraz z utworzeniem jednej ogólnopolskiej 
bazy oznakowanych zwierząt domowych, ale sprzeciwili się postulatowi dot. 
wprowadzenia ustawowego obowiązku sterylizacji/kastracji zwierząt, z wyłączeniem 
hodowli rejestrowanych, a także wprowadzeniu powszechnego podatku od posiadania 
zwierząt domowych – psów.  
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i skierowała go pod obrady sesji. 
 

Ad. 2 Sprawy różne 
 Nie zgłoszono.  
 



7 
 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu. 
Przewodniczący  Komisji Mariusz Kuźmicz poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 

ze wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Gminy Skąpe w dniu 24 czerwca 2024 r. 

W wyniku głosowania protokół został jednogłośnie przyjęty. 

Ad. 4 Zamknięcie obrad. 
 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Mariusz Kuźmicz  
zamknął obrady Komisji Samorządu.   
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

          
         Przewodniczący Komisji 
            
                Mariusz Kuźmicz 
 

Protokołowała: Alicja Hoppen-Anyszko 
 
 


